
 

 

Bilaga 5. Sammanställning av remissynpunkter på Kemikalieplan för Trelleborgs kommun 2022–2030 med 

kostnadsberäkningar 
 

Remissinstans Remissinstansens synpunkter SBF:s bedömning Resultat och SBF:s 
åtgärd 

Kostnad/ 
investering eller 
beräknad 
arbetstid per år 

  Bra och förbättrande 
synpunkter eller inte. 

Beaktas eller 
Ingen ändring 

 

Kommunstyrelsen, Digital 
utveckling 

Information saknas om vilka 
kemikalier som dokumenteras, 
vilka informations-
säkerhetsklassningar som ska 
gälla samt vilka personer som ska 
komma åt uppgifterna. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas i samband med 
Kommunal databas, och i 
samband med upphandling 
av systemansvarig för 
kommunal databas, enligt 
effektmål 2 a), åtgärd 2.a.1. 

Svårt att beräkna 

Kommunstyrelsen, 
Hållbar utveckling 

Mycket positiv till att 
remissförslaget tagits fram. 
Miljöchef eller delegerad 
tjänsteman ska leda arbetet i 
ledningsgruppen. 
Ansvar för framtagande av 
underlag bör ligga på SBF. SBF bör 
leda och koordinera 
kunskapshöjande insatser. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas i Handlingsplanen, 
avseende koordinering och 
kunskapshöjande insatser. 
Dock kan allt underlag inte 
tas fram av SBF, eftersom 
varje förvaltning och bolag 
har detaljkunskap om sin 
verksamhet. Underlag 
måste tas fram i samverkan. 
Miljöchef eller delegerad 
tjänsteman kommer att 
leda arbetet i samverkan 
med samtliga förvaltningar 
och bolag.  
 

25 timmar/år 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Kommunstyrelsen, Mark 
och Exploatering 
(MEX) 

Negativ till att ställa krav på att 
alla nya arrenden på åkermark 
ska ha ekologisk odling och krav 
på plan för minskad 
kemikalieanvändning. MEX ser 
dock positivt på att främja och 
uppmuntra ekologiskt jordbruk 
genom att t.ex. erbjuda 
rabatterade arrende-avgifter på 
frivillig basis.  

Dyrt och svårt att 
ställa krav enligt SBF:s 
förslag. SBF noterar 
att det anges att det 
innebär stora 
konsekvenser på 
markreservens budget 
SBF anser att trots 
detta att Användning 
av bekämpningsmedel 
på kommunens mark 
ska minska, och att 
effektmålet står kvar 
med ändringar enligt 
Resultat och SBF:s 
åtgärd. 

Beaktas genom 
omformulering i effektmålet 
2 d) Giftfri skötsel av 
kommunens 
mark/Användning av 
bekämpningsmedel på 
kommunens mark ska 
minska till 2 d) Användning 
av bekämpningsmedel på 
kommunens mark ska 
minska och åtgärden 
Miljökrav på 
arrendatorer/Kemikaliefritt 
brukande/Ekologisk odling. 
till åtgärd 2.d.1. Möjlighet 
till kemikaliefritt 
brukande/Ekologisk odling. 
SBN:s ”Mål och riktlinjer för 
spridning av 
bekämpningsmedel i 
Trelleborgs kommun”, 
Delmål 2 gäller fortfarande 
så att ”Spridning av kemiska 
produkter i syfte att 
bekämpa ogräs, svamp, 
skadedjur och 
mikroorganismer inom av 
kommunen utarrenderad 
mark ska i möjligaste mån 
upphöra (senast 2015-12-
31).  
 

 



 

 

Kommunstyrelsen, 
Kommunikationsenheten 

Enheten önskar omformuleringar 
i Effektmål 3 b, Kemikalieplanen, 
sid 34, i Bilaga 3 Åtgärder i 
Kemikalieplanen, effektmål 3 b, 
samt i Bilaga 4 Handlingsplan  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas genom att SBF 
ändrar samtliga 
formuleringar angående 
Kommunikationsplan med 
aktivitetsplan mm, så som 
Kommunikationsenheten 
har föreslagit.  

60 timmar/år. 

Kommunstyrelsen, 
Upphandlingsenheten 

Effektmål 2 b) Kemikaliekrav i 
upphandling och inköp ska ställas 
senast 2025. 
Upphandlingsenheten anser att 
Kemikaliekrav vid upphandling är 
att betrakta som ett kvalitetskrav, 
som ska tas fram av den 
verksamhet som beställer 
upphandlingen.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF lägger till i 
texten under 2 b) att: 
Kemikaliekrav som 
kvalitetskrav ska tas fram av 
den verksamhet som 
beställer upphandlingen i 
varje enskilt fall.  Ansvariga 
blir samtliga nämnder och 
bolag.  
ansvariga i 2.b.1. till 
Kommunstyrelsens 
upphandlingsenhet och 
Hållbar utveckling, 
Samhällsbyggnadsnämnden 
2.b.2. 
Samhällsbyggnadsnämnden. 
2.b.4. Kommunstyrelsens 
upphandlingsenhet och 
Hållbar utveckling, 
Samhällsbyggnadsnämnden. 
SBF ändrar även i 
åtgärdernas texter. 

Totalt 2 veckor/år, se 
nedan. 

Kommunstyrelsen, 
Upphandlingsenheten 

Åtgärd 2.b.1 Riktlinjer för 
kemikaliekrav vid upphandling 
och kriterier för upphandling av 
kemiska produkter är svåra att 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
ansvariga i åtgärd 2.b.1. till 
Kommunstyrelsens 
Upphandlingsenhet och 

1 vecka för 
framtagande av 
riktlinjer  
 



 

 

göra generella. Arbetsinsatsen 
erfordrar medverkan av 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
och 
Hållbarutvecklingsavdelningen  

Hållbar utveckling, 
Samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunstyrelsen, 
Upphandlingsenheten 

Om Åtgärd 2.b.3. 
Inköpsvägledningar/inköpsguider/ 
Handlingsplaner, anser 
Upphandlingsenheten att 
framtagande ska ske i samband 
med kommunens årliga 
upphandlingsplaner. 
2.b.4. Framtagning av kriterier för 
upphandling av kemiska 
produkter, och varor till 
kommunala verksamheter. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
ansvariga till 2.b.3. till 
Kommunstyrelsens 
Upphandlingsenhet, 
Samhällsbyggnadsnämnden 

1 vecka per år för 
framtagande av 
inköpsvägledningar/ 
Inköpsguider 
/handlingsplaner 

Kommunstyrelsen, 
Upphandlingsenheten 

2.b.4. Framtagning av kriterier för 
upphandling av kemiska 
produkter, och varor till 
kommunala verksamheter. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
ansvariga till 2.b.4. till 
Kommunstyrelsens 
upphandlingsenhet och 
Hållbar utveckling, 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 

Tekniska servicenämnden Ändringar i punkten Angränsande 
och styrdokumenten utanför 
planen (s 15) 
 
 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar enligt 
synpunkten, 1. 
Renhållningsordningen 
antagen i KF 25 januari 2021 
samt 3. VA-plan (Vatten- 
och avloppsplan) 2020–
2024. 

 

Tekniska servicenämnden Bilaga 3. Åtgärder i 
Kemikalieplanen 2022–2030. Ett 
förtydligande av förväntad 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF kompletterar 
med förväntad 
ansvarsfördelning för varje 
åtgärd i Kemikalieplanen. 

 



 

 

ansvarsfördelning på åtgärdsnivå 
är önskvärt.  

Tekniska servicenämnden För effektmål 1 a-e) önskas 
förtydligande av kvantitativa data 
på lokal nivå, som möjliggör 
uppföljning i procent för åtgärd 1 
a-e). Underlag önskas för vad som 
gäller för utgångsläge.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF bedömer att 
underlag tas fram i 
samband med att arbetet 
enligt Handlingsplanen 
kommer igång, med hjälp av 
inventeringar och 
utredningar. Utgångsläget 
blir då från år 2023 när 
underlaget kommit fram. 
SBF ändrar också texterna i 
effektmål 1 a-e). 

 

Tekniska servicenämnden Effektmål 1 c 1) Handlingsplan 
mikroplaster. Det är svårt att leva 
upp till en 50 % reducering av 
material i denna typ av 
anläggning. 
Stadsmiljöavdelningen och 
Fastighetsavdelningen önskar 
vara med i framtagandet av 
Riktlinjer för syntetiska 
beläggningar.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
formuleringen för syntetiska 
beläggningar. Självklart ska 
Stadsmiljöavdelningen och 
Fastighetsavdelningen vara 
med i framtagandet av 
Riktlinjerna. Detta kommer 
att ske i samband med att 
arbetet enligt 
Handlingsplanen kommer 
igång.  

 

Tekniska servicenämnden Effektmål 1 e 1) Användare av 
säkerhetsdatablad är redan 
skyldig att se till att 
säkerhetsdatablad är 
uppdaterade.  

I och för sig bra och 
förbättrande 
synpunkter. 

Ingen ändring. SBF anser att 
en del av arbetet enligt 
Handlingsplanen och 
åtgärden 1 e 1) är att 
försäkra sig om att varje 
förvaltning och kommunalt 
bolag har tillgång till 
säkerhetsdatablad för 
använda kemikalier. 

 



 

 

Säkerhetsdatabladen är 
grunden för 
kemikalieförteckningarna 
och för risker vid hantering 
av kemikalier. SBF låter 
åtgärden stå kvar. 

Tekniska servicenämnden Införande av ett digitalt 
kemikaliehanteringssystem där 
uppdatering av säkerhetsdatablad 
sköts av systemleverantören. 
Moduler för riskbedömning, 
substitution och lagstadgade 
listor kan erbjudas.  

Mycket bra och 
förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF anser att 
införande av kommunal 
databas ska diskuteras i 
arbetet enligt 
Handlingsplanen. Utredning 
ska utföras om extern 
systemleverantör kan 
anlitas och kostnader för 
dessa. Digital utveckling bör 
hålla i systemet.  

 

 Effektmål 2 a) Minskning av 
innehållet av farliga kemiska 
ämnen i kemiska produkter och 
varor med 75 %, är svår att ta 
ställning till utan djupgående 
nulägesanalys. Målet om en 
generell, procentuell minskning 
bör strykas. Första steget bör vara 
inventering och utredning om hur 
mycket som är möjligt att fasa ut 
eller substituera. Varje 
verksamhet bör sätta upp egna 
mål som är realistiskt 
genomförbara, utifrån inventering 
och utredning. Effektmålet 2 a) 
berör även Effektmål 2 b) 
avseende upphandling och avtal. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF kommer att 
ändra formulering för 
effektmål 2a) till följande:  
Innehållet av farliga kemiska 
ämnen i kemiska produkter 
och varor som används i 
kommunens förvaltningar 
och bolag ska minska från 
utgångsläget år 2023 till år 
2030. Varje förvaltning och 
bolag ska sätta upp sina 
egna genomförbara mål 
avseende utfasnings- och 
riskminskningsämnen, 
ämnen på 
kandidatförteckningen samt 
hormonstörande ämnen.  

 



 

 

Nya avtal som möjliggör inköp av 
bättre produkter är en 
förutsättning innan utfasning kan 
ske.  

Arbetet kommer att ske 
enligt Handlingsplanen.  
SBF håller med om att 
Effektmål 2 a) berör 
Effektmål 2 b) och anser att 
en översyn av avtal måste 
föregripa utfasning, i de fall 
de är nödvändigt, i annat 
fall kan man se över gamla 
avtal. SBF ändrar också i 
formulering 

Tekniska servicenämnden Effektmål 2 b) Kemikaliekrav i 
upphandling och inköp ska ställas 
senast 2025. Tekniska 
servicenämnden anser att 
Kommunstyrelsen borde stå som 
huvudansvarig för aktiviteten.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Ingen ändring, ändring sker 
enligt 
Upphandlingsenhetens 
synpunkter ovan, om att 
det är den verksamhet som 
beställer upphandlingen i 
varje enskilt fall som ställer 
Kemikaliekrav som 
kvalitetskrav. SBF lägger till 
att ansvariga blir samtliga 
nämnder och bolag, 
ansvariga i 2.b.1. till 
Kommunstyrelsens 
upphandlingsenhet och 
Hållbar utveckling, 
Samhällsbyggnadsnämnden 
2.b.2. 
Samhällsbyggnadsnämnden. 
2.b.4. Kommunstyrelsens 
upphandlingsenhet och 
Hållbar utveckling, 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 



 

 

Tekniska servicenämnden Om Effektmål 2 c) Giftfritt 
byggande senast 2030, anser 
Tekniska servicenämnden att det 
är svårt att ställa krav på helt 
giftfritt byggande. Tydliga 
fastställda riktlinjer behövs i 
förvaltningens byggprojekt. Högre 
krav på byggnation leder till högre 
kostnader, vilket drabbar 
verksamheterna.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF föreslår 
formuleringen i  
Effektmål 2 c) 
Giftfriare/Miljövänligare 
byggande senast 2030. 
Nivån kan diskuteras i 
ledningsgruppen. 

 

Tekniska servicenämnden Åtgärd 2.c.2 Rutiner för 
dokumentation 
Riktlinjer som säkerställer att alla 
byggmaterial, och 
kemikalieinnehåll, som använts i 
en byggnad finns dokumenterade 
och sammanställt ska tas fram. 
Dokumentationen ska innehålla 
information om var i byggnaden 
materialen finns.”  
Tekniska servicenämnden anser 
att detta endast ska gälla vid 
nybyggnation. Inventering av 
material i alla befintliga 
byggnader och anläggning skulle 
utgöra ett enormt arbete. Även 
om åtgärden endast gäller 
nybyggnad, kommer det att 
innebära mycket jobb och högre 
kostnad.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
formuleringen till i 2.c.2. till 
”Rutiner som säkerställer 
att alla byggmaterial, och 
kemikalieinnehåll i byggnad 
vid nybyggnation finns 
dokumenterade och 
sammanställt ska tas fram. 
Dokumentationen ska 
innehålla information om 
var i byggnaden materialen 
finns. I den mån det är 
möjligt och finns ett behov 
ur hälso- och miljösynpunkt 
kan även dokumentation av 
befintliga byggnader och 
anläggningar tas fram. Mål 
1.8” 
 
 
 
 

 



 

 

Tekniska servicenämnden Effektmål 2 d) Giftfri skötsel av 
kommunens mark/Användning av 
bekämpningsmedel på 
kommunens mark ska minska. 
Tekniska servicenämnden anger 
att alla alternativ, som ättika och 
pelargonsyra är, är mer 
resurskrävande. Förvaltningen ör i 
stort positiv till ogräsbekämpning 
utan kemiska bekämpningsmedel, 
men detta kräver mer resurser till 
förvaltningen för att upprätthålla 
förväntad skötselnivå. 
Förvaltningen pekar på risken 
med att ersättningsmetoderna 
med hetvatten och sockerbaserat 
skum kommer att medföra risk 
för försämrad dagvattenkvalitet, 
och i förlängningen negativt för 
mottagande recipient. Hetvatten 
kräver fler bekämpningstillfällen 
och bränsle i form av diesel. 
Dispens från förbudet krävs för 
att minska tiden för 
medarbetarna att vistas i den 
direkta trafikmiljön. Förvaltningen 
är gärna med i framtagandet av 
”Vägledningen för handläggning 
av ansökan/anmälan om 
spridning av bekämpningsmedel 
på kommunens mark”. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. Effektmål 2 d) 
ändras till ”Användning av 
bekämpningsmedel på 
kommunens mark ska 
minska”, se ovan synpunkt 
från Kommunstyrelsens 
MEX-avdelning.  
SBF kommer att skicka 
”Vägledningen för 
handläggning av 
ansökan/anmälan om 
spridning av 
bekämpningsmedel på 
kommunens mark” till 
samtliga nämnder och bolag 
i april månad 2022. I 
vägledningen framgår de 
ändringar som skett i 
Förordningen om 
bekämpningsmedel (SFS 
2014:425) skett under år 
2021 

 



 

 

Bildningsnämnden Effektmål 1 b) Barns exponering, 
och 1 c) Plast i miljön: 
Bildningsnämnden är positiv till 
samordning och uppföljning av 
arbete. Bildningsnämnden ser 
dock en risk att arbetet kommer 
att diskuteras och följas i flera 
olika sammanhang.  

Miljömålsprogrammet 
är paraplyet ovanför 
Kemikalieplanen. 
De åtgärder som finns 
både i 
Kemikalieplanen och 
Miljömålsprogrammet 
behöver följas upp på 
båda ställena. 
Effektmålen i 
Kemikalieplanen 
innehåller dessutom 
olika åtgärder, som 
inte följs upp i 
Miljömålsprogrammet 
och därför behöver 
följas upp i 
Kemikalieplanen. 

Ingen ändring. Åtgärderna 
kommer att följas upp både 
i Kemikalieplanen och 
Miljömålsprogrammet 
2021–2030, även de som 
har samma formulering i de 
båda dokumenten. 

Totalt ca 0.5 tjänst, 
total kostnad 430 
tkr/år.  

Bildningsnämnden Effektmål 1.b.2 När det gäller 
Kommunikation och information 
till föräldrar bör ansvaret ligga på 
Kommunstyrelsens 
kommunikationsenhet.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
ansvarig till 
Kommunstyrelsens 
kommunikationsenhet, men 
lägger till att 
Bildningsnämnden deltar i 
arbetet.  

 

Bildningsnämnden Effektmål 1.b.4  
När det gäller 
Folkhälsomyndighetens 
rekommendationer för lokalvård, 
bör lagkraven som ställs på 
lokalvården säkerställas genom 
avtal/överenskommelser med 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
ansvarig till Tekniska 
serviceförvaltningens 
Internservice, och att 
Bildningsnämnden deltar i 
arbetet. 

 



 

 

Tekniska serviceförvaltningens 
lokalvårdverksamhet. 

Bildningsnämnden Effektmål 1 c) Plast i miljön: När 
det gäller Riktlinjer för syntetiska 
beläggningar bör ansvaret ligga 
på Tekniska serviceförvaltningen 
Fastighetsavdelning. Krav som ska 
beaktas i upphandlingar bör åvila 
Kommunstyrelsens 
Upphandlingsverksamhet. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
ansvarig till Tekniska 
servicenämndes 
Fastighetsavdelning och 
Bildningsnämnden deltar i 
arbetet avseende 
Riktlinjerna.  
SBF noterar att 
Kommunstyrelsens 
Upphandlingsenhet i sitt 
remissvar anser att varje 
verksamhet ansvarar för sin 
upphandling. SBF ändrar 
ansvarig till 
Fastighetsavdelningen och 
att Bildningsnämnden deltar 
i arbetet avseende 
upphandlingskraven.  
 

 

Bildningsnämnden Effektmål 3 b) 
Kommunikationsenheten ska ta 
fram information. Ansvar bör 
ligga på Kommunstyrelsens 
kommunikationsenhet. 

 Beaktas. SBF ändrar till att 
Bildningsnämnden deltar i 
arbetet. 

 

Bildningsnämnden Effektmål 5 a) har samma åtgärd 
som åtgärd i effektmål 3 a) 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar i 
effektmål 5 a) till ”5 a) 
Samtliga förvaltningar och 
kommunala bolag ska 
arbeta i samverkan enligt 
Handlingsplan för 

 



 

 

Kemikalieplanen i 
Trelleborgs kommun.” 

Socialnämnden Avseende effektmål 1 d) 
Läkemedelsrester i miljön ska ha 
minskat med 50 % från 
utgångsläget år 2023 till år 2030, 
och åtgärd 1.d.1 Insamling av 
överblivna läkemedel, internt, 
påpekar Socialnämnden att dessa 
läkemedel är de enskildas 
egendom, och att dessa inte kan 
samlas in. Socialförvaltningen 
behöver tas bort som ansvarig. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF tar bort 
åtgärden. Ansvaret och 
insamlandet ligger på den 
enskilde. Eventuellt skulle 
Tekniska servicenämndens 
VA- och avfallsavdelning 
kunna hjälpa till. 
Kommunikationsenheten 
skulle kunna informera på 
hemsidan. 

 

Socialnämnden Socialnämnden nämner de 
Effektmål och Åtgärder som berör 
Socialnämnden, och anger att det 
är väldigt svårt att 
kostnadsberäkna insatserna, men 
gör här trots detta en beräkning. 
Socialnämnden har angivit de 
verksamheter som hanterar 
kemikalier och läkemedel:  
1.Städning i egenregi på boenden 
och hemtjänstlokaler,  
2. Läkemedel i ordinärt boende 
samt inom verksamheten för HSL  
3. Kemitekniska produkter på 
Rehabenheten.  Socialnämnden 
nämner 6 olika områden som 
man avser arbeta inom, i korthet: 
Kartläggning hantering, Se över 
behov att revidera rutiner, ta 
fram plan och organisation, 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF noterar att de 
6 olika områdena man vill 
arbeta inom väl 
överensstämmer med 
effektmålen och 
åtgärderna, och därmed 
ingår Socialnämnden i 
benämningen Samtliga 
förvaltningar och bolag, och 
arbetet kommer att ingå 
och diskuteras enligt 
Handlingsplanen. 

Tidsåtgång för 
arbetet bedöms 
motsvara en 
halvtidstjänst under 
6 månader, 
motsvarande 150 tkr, 
Kostnader för 
vikarier under 
utbildningstid och för 
nya arbetsmoment, 
som innefattar 
information, 
insamling och frakt, 
vilket utredningen 
får visa.  



 

 

introduktionsplan för nyanställda, 
ta fram informationsmaterial, vid 
behov samverka med andra 
nämnder. 

Kultur- och 
fritidsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden har 
inte lämnat några synpunkter, 
endast kostnadsberäkningar 

Inga synpunkter. Beaktas. SBF noterar 
kostnadsberäkningarna, och 
anser att åtgärderna för 
konstgräsplanerna ska 
genomföras. 

Kostnader för att 
minska spridningen 
av granulat på fem 
konstgräsplaner 
beräknas till ca  
200 tkr per plan. 
För att starta arbetet 
beräknas en 100 % 
tjänst under 1 år, 
därefter ca 30–50 % 
tjänst för att hålla 
uppdatering. 

Arbetsmarknadsnämnden  Arbetsmarknadsnämnden ser 
positivt på ett helhetsgrepp 
avseende kemikalieanvändning i 
kommunen, och att arbetet 
kommer att tillföra nödvändig 
kunskap och kompetens till övriga 
aktörer. Samtliga förvaltningar, 
bolag och övriga aktörer kommer 
att arbeta vidare med att minska 
den totala mängden av farliga 
ämnen utifrån Handlingsplanen. 
Inom arbetsmarknadsnämnden 
används kemikalier enbart i 
yrkesutbildningar i form av gaser, 
som regleras utifrån 
brandskyddspolicy, samt städning 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

SBF noterar att 
Arbetsnämnden ser positivt 
på ett helhetsgrepp 
avseende 
kemikalieanvändningen i 
kommunen.  

Ingen 
kostnadsberäkning 
görs.  



 

 

som Tekniska 
serviceförvaltningen ansvarar för.  

AB TrelleborgsHem Avseende Effektmål 1 c) Plast i 
miljö ska ha minskat med 50 % 
från år 2022 till år 2030, anser AB 
Trelleborgshem att man ska ta 
fram ett startvärde. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. Se Tekniska 
servicenämndens 
synpunkter: För effektmål 1 
a-e) önskas förtydligande av 
kvantitativa data på lokal 
nivå, som möjliggör 
uppföljning i procent för 
åtgärd 1 a-e). Underlag 
önskas för vad som gäller 
för utgångsläge.  
SBF har ändrat i Effektmål 1 
a-e), med hänsyn till 
utgångsläget 2023, och 
hänvisar till svaret ovan, att 
underlag tas fram i 
samband med att arbetet 
enligt Handlingsplanen 
kommer igång, med hjälp av 
inventeringar och 
utredningar. Utgångsläget 
blir då från år 2023 när 
underlaget kommit fram. 

Kostnad för total 
tidsåtgång för 
nedlagt arbete i 
samband med 
Kemikalieplanen  
300 tkr.  

AB TrelleborgsHem Avseende Effektmål 1 e) Riskerna 
vid hanteringen av kemiska 
produkter och varor ska ha 
minskat med 50 % från år 2022 till 
år 2030, anser AB TrelleborgsHem 
att det är svårt att mäta risken vid 
hantering, och att det är bättre 
att minska antalet farliga ämnen 
och produkter. 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas delvis. Se Tekniska 
servicenämndens förslag 
ovan angående Införande 
av ett digitalt 
kemikaliehanteringssystem 
där uppdatering av 
säkerhetsdatablad sköts av 
systemleverantören. 
Moduler för riskbedömning, 

 



 

 

substitution och 
lagstadgade listor kan 
erbjudas. SBF anser att 
införande av kommunal 
databas ska diskuteras i 
arbetet enligt 
Handlingsplanen. Utredning 
ska utföras om extern 
systemleverantör kan 
anlitas och kostnader för 
dessa. Digital utveckling bör 
hålla i systemet. Även 
säkerhetsdatabladen är 
grunden för 
kemikalieförteckningarna 
och för risker vid hantering 
av kemikalier. 

AB TrelleborgsHem Avseende Effektmål 2 a), anger 
AB TrelleborgsHem att man redan 
har påbörjat arbetet med att 
minska farliga ämnen och 
produkter redan 2017, och att 
minskning med ytterligare 75 % 
räknat från 2022 ej är möjlig.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar 
formulering för Effektmål 
2a) till följande:  
Innehållet av farliga kemiska 
ämnen i kemiska produkter 
och varor som används i 
kommunens förvaltningar 
och bolag ska minska från 
utgångsläget år 2023 till år 
2030. Varje förvaltning och 
bolag ska sätta upp sina 
egna genomförbara mål 
avseende utfasnings- och 
riskminskningsämnen, 
ämnen på 
kandidatförteckningen samt 

 



 

 

hormonstörande ämnen.  
Arbetet kommer att ske 
enligt Handlingsplanen.  

AB TrelleborgsHem Avseende Effektmål 2 c), Giftfritt 
byggande ska genomföras senast 
2030, anger AB TrelleborgsHem 
att åtgärderna kommer att 
fördyra varje nyproduktion och 
ombyggnadsprojekt med ca  
500 tkr.  

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. SBF ändrar till 
Giftfriare/Miljövänligare 
byggande. Bör diskuteras i 
ledningsgruppen i 
Handlingsplanen.  

Kostnad extra 500 tkr 
per nyproduktion 
och 
ombyggnadsprojekt. 

AB TrelleborgsHem Avseende Effektmål 2 d) Giftfri 
skötsel av kommunens 
mark/Användning av 
bekämpningsmedel på 
kommunens mark ska minska, 
anger AB TrelleborgsHem att man 
kommer att övergå från saltning 
till sandning, och att detta 
fördyrar nuvarande 
entreprenörsavtal med minst  
500 tkr per år. 
 

Bra och förbättrande 
synpunkter. 

Beaktas. Effektmål 2 d) 
ändras till ”Användning av 
bekämpningsmedel på 
kommunens mark ska 
minska”, se ovan synpunkt 
från Kommunstyrelsens 
MEX-avdelning.  
 

Kostnad 500 tkr per 
år. 

Trelleborgs Elnät AB Inga synpunkter, men 
kostnadsberäkningar  

  Kostnad 131 tkr per 
år samt en 
engångskostnad på 
50 tkr. Dessutom 
tillkommer kostnader 
för digital tjänst som 
underlättar 
hantering av 
säkerhetsdatablad 
och 
kemikalieförteckning.  



 

 

Investeringar och kostnader: 

  

Totala kostnader angivet i tkr/år:  
430 tkr (BF)) + 500 tkr (AB TrelleborgsHem) +131 tkr (Trelleborgs Elnät AB) + 75 tkr (Kommunal databas) =   1136 tkr/år 

 

Total beräknad arbetstid i timmar och veckor/år:   
25 (KLF) + 60 (KLF) + 200 (SBF) + 1 vecka (KLF) = 235 timmar + 1 vecka = ca 6 veckor/år 

 

Angivet i antal tjänster:   
1 halvtidstjänst (6 månader, 150 tkr, SocN), 1 heltidstjänst första året, 30–50 % andra året (KFF) = 1.5 tjänst första året + 0.3–0.5 tjänst andra året. 

 

Engångskostnader/investeringar:  
1000 tkr för konstgräsplanerna (KFF) + 50 tkr (Trelleborgs Elnät AB) + 300 tkr (AB TrelleborgsHem) = 1350 tkr 

 

(500 tkr/ny- och ombyggnad för AB TrelleborgsHem, ska diskuteras) 

1 vecka för framtagande av riktlinjer (KLF, Upphandlingsenheten)  

Investering i kommunal databas: ca 6000 kr/månad (ca 75 tkr/år) 

 

Plus de kostnader som är svåra att beräkna. 

 

 

 


